
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 16/2022 

LXVII Sesja w dniu 10 listopada 2022  

Obrady rozpoczęto 10 listopada 2022 o godz. 08:30, a zakończono o godz. 08:51 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 11 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dzień dobry, witam wszystkich. Otwieram sześćdziesiątą, siódmą, nadzwyczajną sesję Rady 

Miejskiej. Witam burmistrza, pana Andrzeja Gąsiora. Witam skarbnik, panią Edytę D urak, 

przepraszam. I witam kierownika Miejsko-Gminnego Środka Pomocy Społecznej, panią Annę 

Moruś-Mergalską. Witam obsługę Rady Daniela Binkowskiego. Witam wszystkich radnych, 

którzy przybyli na dzisiejszą sesję. 

 

 

2. Stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie kworum, przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok, 



4. Zamknięcie posiedzenia. 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 11, NIEOBECNY: 4 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, 

Lidia Wiącek 

NIEOBECNY (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Grzegorz Rapcia 

 

 

3. Podjęcie uchwał: 

 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039, 

 

2) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok, 

 

 

Skarbnik Gminy Edyta Durak 

- Witam Państwa serdecznie. Spotkaliśmy się tutaj jak zwykle przy sesjach nadzwyczajnych. 

Będziemy wprowadzić środki z Funduszu Pomocy, czyli tzw. Ukrainę. Na rachunek budżetu 

w dniu dzisiejszym wpłynęła jeszcze kwota 2072 zł. Jeśli Państwo pozwolą, to wprowadzę, są 

to środki na zakwaterowanie, tak zwane 40 zł. Czy jest taka możliwość od Państwa, żeby to 

zmienić jeszcze, czy będziemy po prostu czekać na kolejną? W związku z tym, wprowadzamy 

kwotę 9248 złotych z przeznaczeniem na zorganizowanie zakwaterowania. Kwotę 306 

złotych na wypłatę jednorazowej pomocy w wysokości 300 złotych. Kwotę 32 złotych 25 

groszy z przeznaczeniem na wykonanie zdjęć osobie ubiegającej się o nadanie numer PESEL, 

jak również kwotę 32 złotych 25 groszy z przeznaczeniem na koszty wynagrodzenia osoby 

wydającej numer PESEL, ponadto wprowadzamy kwotę 135 864 zł na wypłatę dodatków 

węglowych, kwotę 83 640 zł na wypłatę dodatków dla podmiotów wrażliwych oraz kwotę 

260 100 zł na wypłatę dodatków dla gospodarstw domowych innych niż węgiel. Ponadto 

wprowadzono również zmiany w ramach Funduszu Sołeckiego w miejscowości Baszowice. 

To są zmiany między rozdziałami. A jeśli chodzi o wydatki majątkowe, wydłużono rok 

realizacji do 24 roku zadanie pod nazwą wykup działek, wykonanie dokumentacji 

projektowej i budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalnią ścieków dla 

miejscowości Jeziorko, Dębno, Mirocice, Baszowice oraz przebudowa oczyszczalni ścieków 

w Starej Słupi i włączenie nowego ujęcia wody do gminnej sieci wodociągowej. Na rok 2024 

zabezpieczono kwotę 20 tysięcy. Przesunięto z zadania wykonanie dokumentacji projektowej 

oraz termomodernizacja szkoły podstawowej w Nowej Słupi. Wydatek ten zabezpieczono w 

związku z planowanym podpisaniem umowy z PGE. Niestety umowy ramowe PGE, one mają 



2 lata i one mają zabezpieczenie do 2024 roku. Postaramy się, żeby to było uruchomienie 

wcześniej, w 2023, aczkolwiek, że do podpisania umowy musimy mieć zabezpieczenia.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Do tych obiektów, które teraz oddajemy, po prostu jest w umowie podpisane z PG, że będzie 

do 2024 roku. Oni podłączą to wcześniej, ale musimy mieć to spisane zgodnie z umowami.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Kto z radnych chciałby zabrać głos? Bardzo proszę. 

Nikt się nie zgłasza do dyskusji? Wszystko jasne, okej. Ja chciałem tylko dopytać, tutaj 

myślę, że panią kierownik, bo to też związane jest z budżetem, czy zmieniła się znów ustawa 

odnośnie wniosków składania tych węglowych, że w tej chwili mogą dwie osoby, które są 

pod tym samym numerem, będą obydwie mogły składać wniosek i obydwie dostaną ten 

dodatek do węgla i innych środków cieplnych do ogrzewania.  

 

Kierownik Anna Moruś-Mergalska 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ustawą z dnia 27 października 2022 roku, to znaczy 

dokładnie z 2 listopada obowiązującą od 3, ponownie weszły zmiany, jeśli chodzi o wypłatę 

dodatku węglowego. W tym momencie dodatek węglowy przyznawany jest na lokal, czyli to 

nie jest tak do końca, jak pan powiedział, że dwie osoby, dwa gospodarstwa spod jednego 

lokalu będą mogły się ubiegać. Tutaj ustawodawca doprecyzował troszeczkę tą sprawę w 

kwestii nieuregulowanych numerów na domy. Po prostu bardzo często, nie tylko w naszej 

gminie, zdarzało się, że były domy, które posiadały jeden adres zamieszkania, pomimo, że to 

były faktycznie oddzielne domy, nie rzadko, być może i rodziny, ale nierzadko nawet 

zdarzały nam się osoby w ogóle ze sobą niespokrewnione, które miały nadany jeden numer 

domu. I w tym wypadku zasiłek, znaczy te 3 tysiące przyznawano na pierwszy wniosek. W 

tym momencie mamy możliwość jechania, sprawdzenia, czy ktoś przede wszystkim może 

mieć nadany drugi numer. Jeżeli tak, wysyłamy go do gminy do 30 listopada, jeśli będzie 

miał nadany drugi numer więc on sobie nadaje i będziemy przyznawali na nowy numer. Jeśli 

nie będzie takiej możliwości nadania numeru, to wtedy mamy możliwość przeprowadzenia 

wywiadu środowiskowego, czyli jedzie pracownik na miejsce i sprawdza, czy faktycznie ten 

dom istnieje, czy nie. Podobnie sytuacja się będzie miała w przypadku na przykład, gdy jest 

budynek wielorodzinny i mamy możliwość wyodrębnienia tego lokalu. Natomiast tutaj 

sytuacja będzie bardzo trudna, jeśli chodzi o wyodrębnienie lokalu w przypadku w blokach, 

bo już nam się zdarzało, że osoby chcą... Powiem wprost, chodzi o Rudki, prawda? Gdzie są 

mieszkania i osoby w jednym mieszkaniu chcą składać na kilka rodzin. Powiem szczerze, że 

tutaj będziemy szczegółowo weryfikować sytuację. Jesteśmy tutaj w kontakcie z prawnikami 

i czekamy na jakieś dodatkowe wyjaśnienie z ministerstwa. W każdym razie tutaj jest tyle 

korzystny dla obywatela taka sytuacja, że nawet jeżeli my przyznamy tutaj decyzję odmowną, 

będzie obywatel miał prawo odwołania się od tego, ponieważ właśnie te wnioski będą 

rozpatrywane na podstawie decyzji administracyjnej. Czyli ma tutaj zastosowanie KPA, 

każdy będzie miał prawo od decyzji odmownej odwołać się do samorządowego kolegium 

odwoławczego. Bo ja nie ukrywam, że te przepisy nie są sprecyzowane do końca, ponieważ 

nie ma nigdzie definicji lokalu mieszkaniowego. W tym definicji, o którą myśleliśmy, to jest 

izba, która posiada cztery ściany wyodrębnioną kuchnię, która może być kuchnią wspólną, 

łazienkę, która może być wspólną łazienką wspólną. Jak czytamy opinię, czy tam 

gdziekolwiek coś, no po prostu każda gmina interpretuje to inaczej. I naprawdę na razie do 

tego przechodzimy bardzo ostrożnie. Wszystkie wnioski przyjmujemy, każdy wniosek 

będziemy rozpatrywać ponownie, jeśli ktoś złoży. Tylko zaznaczam, że jeśli ktoś chce 

spróbować drugi raz się ubiegać, musi złożyć drugi wniosek. My nie będziemy cofali się do 



tych wniosków, które już zostały załatwione, czy to w sposób odmowny, czy to pozostały bez 

rozpatrzenia. Po prostu trzeba przyjść, złożyć drugi wniosek.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Okej, dziękuję. No czyli to chodzi o to, też zadano mi takie pytanie, czy jeżeli jest jeden 

numer, a na przykład dwa źródła energii, czyli mają dwa piece, bo są dwie rodziny, to w tym 

momencie tylko ten wniosek był przyjmowany, który był złożony pierwszy. A w tej chwili 

jest możliwość…  

 

Kierownik MGOPS Anna Moruś-Mergalska 

- Przychodzi druga osoba, składa i akurat w tej sytuacji, gdzie mamy dwa źródła ciepła 

zaznaczone, ten tutaj już bez żadnej dyskusji zostanie rozpatrzony pozytywnie. Ale Panie, nie 

myjmy dwóch ustaw. Są dwie ustawy, proszę Państwa. Jest ustawa o dodatku węglowym i tu 

tylko, stricte dotyczy węglowego. To wszystko, co ja mówię, te zmiany dotyczą dodatku 

węglowego. Natomiast nie zaszła żadna zmiana, bynajmniej na dzień dzisiejszy, zaznaczam, 

bo to dla mnie to będzie też rozwojowe, nie zaszła żadna zmiana w ustawie o pozostałych 

źródłach ciepłych. Czyli tam, gdzie jest pelet, drewno, biomasy, tam się nic nie zmieniło, tam 

nie ma żadnego podziału, tam cały czas jest decyzja, znaczy będzie wniosek przyznawany na 

pierwszy numer spod danego adresu. Tam nie ma, ta ustawa nie ma zastosowania do tamtej 

drugiej ustawy. Bynajmniej mówię na dzień dzisiejszy. Bo ja podejrzewam, że to się zmieni, 

ale na dzień dzisiejszy nie. Jeżeli w skład rodziny, bo tutaj jeszcze trzeba rozróżnić pojęcie 

gospodarstwa domowego, jeżeli jedna rodzina ubiegała się o węgiel i dostała o węgiel, nie ma 

możliwości skorzystania z drugiej ustawy. Tu jest jasno doprecyzowany przepis. Rodzina ma 

prawo, nawet jeśli zgłosiła na wszystkie formy, że opalano węglem, gazem, czym tylko na 

świecie chce, korzysta tylko z jednej ustawy. Ma do wyboru z czego, tu jest jej dowolność. 

Jeśli skorzystała z węgla, nie ma możliwości skorzystania z pomocy tej drugiej ustawy. I tu 

się nic nie zmieniło w tym zakresie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. O głos prosi kolega Sylwester Kozłowski. Bardzo proszę panie radny.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Dziękuję bardzo. Panie burmistrzu ja mam pytanie odnośnie tego punktu z opałem z węglem 

u nas na terenie gminy. Do przedwczoraj chyba było składanie wniosków tak i mam pytanie 

jakie jest zapotrzebowanie u nas według tych zaświadczeń, które złożyli mieszkańcy. Jeżeli 

mamy taką wiedzę i od kiedy moglibyśmy uruchomić taki punkt. Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Tak jak powiedziałem na ostatniej sesji, nasza gmina zgłosiła oczywiście swoją decyzję o 

tym, że będzie uczestniczyć w tej dystrybucji przez samorządy. I oczywiście zgłosiliśmy 

akces już do zapotrzebowania na węgiel, który będziemy dystrybuować. Mieszkańcy składali 

wnioski, tych wniosków zaraz pani Ania tutaj, pani kierownik powie jaka to jest ilość. Jest to 

około, z tego co żeśmy się orientowali, jest to około niecałe 600, 500 chyba, 80 ton węgla. 

Natomiast groszku jest około niecałe 200 ton. Tak wnioskowali mieszkańcy i my jesteśmy w 

tej chwili przed pierwszą, złożeniem pierwszej propozycji dostawy. Taką propozycję 

złożyliśmy. Zostaliśmy wylosowani do przynależności do dystrybutora Tauron, a więc będzie 

ten węgiel dostarczał nam Tauron. Natomiast dzisiaj o godzinie 14.30 odbywamy spotkanie z 

przedsiębiorcami z naszego terenu, którzy po prostu będą, no mam nadzieję uczestniczyć w 

dystrybucji tego, tu oczywiście poprzez pośredniczenie gminy.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Czy pani kierownik jeszcze tak chce uszczegółowić?  

 

Kierownik Anna Moruś-Mergalska 

- Znaczy ja uszczegółowię tutaj, to pan burmistrz te dane ma na poniedziałek, na dzień 

dzisiejszy jest to 777 ton łącznie, przy czym zdecydowana większość osób jest 

zainteresowana orzechem, ponieważ ludzie bardzo sceptycznie podchodzą do tego groszku, 

bo trudno jest zrozumieć, czy to jest groszek, czy ekogroszek. Większość byłaby 

zainteresowana ekogroszkiem, więc oni na razie pytają, chcą zobaczyć ten węgiel, jaki 

będzie, ale jednak zdecydowanie większość to ten większy gabarytowy węgiel chciałaby 

zakupić. Ale zainteresowanie jest bardzo duże.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Zamykam dyskusję. Będziemy przechodzić do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2022-

2039,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, 

Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Grzegorz Rapcia 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Słupia na 2022 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Dawid Marzec, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Jerzy Roman, Adam Sałata, 

Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (4) 

Marcin Grzegorski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Grzegorz Rapcia 

 

 

 

 



  Protokołował        Przewodniczący Rady Miejskiej  

 

 

Daniel Binkowski                        Rafał Piasecki   

4. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki  

I przechodzimy w takim razie do punktu czwartego. Zamykam sześćdziesiątą siódmą 

nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej. 

 

 

 


